
Motie 26 ‘’Niet kakken tussen de takken’’ 
Provinciale Staten van Utrecht in vergadering bijeen op woensdag 28 juni, ter bespreking van 
het Statenvoorstel Kaderbrief 2024-2027, 

Draagt GS op 
1. In overleg te gaan met alle relevante partners (recreatieschappen, gemeenten,

waterschap, Staatsbosbeheer, etc.) over de sanitaire voorzieningen bij (openbare)
recreatiegebieden (toiletten, urinoirs en verschoontafels) en hoe deze, waar nodig,
kunnen worden uitgebreid.

2. Hierover concrete doelen op te stellen om tot verbetering te komen van het huidige
waarderingscijfer voor sanitaire voorzieningen.

3. De subsidieverordening, die het toelaat om subsidie aan te vragen voor het plaatsen
van meer toiletten, nogmaals onder de aandacht te brengen bij relevante partners.

4. PS ruim voor de volgende Kadernota te informeren over de stand van zaken.

Duiding 
In het onlangs gepubliceerde bezoekersonderzoek1 kunnen we lezen dat het algehele 
waarderingscijfer voor sanitaire voorzieningen een schamele voldoende krijgt (5,7). Op een 
prachtige zonnige dag is er niets vervelender dan niet fatsoenlijk naar het toilet kunnen gaan. 
Ook kan het bijvoorbeeld voor jonge gezinnen vervelend zijn als men met niet-zindelijke 
kinderen geen kant op kunnen. Veel mensen moeten dan genoodzaakt wildplassen of -
poepen. Dit heeft weer allerlei gevolgen voor de gezondheid van mens, dier en natuur. 

De indieners van deze motie zijn op de hoogte van de inspanningen van dit college om meer 
sanitaire voorzieningen te realiseren en de eerdere (aangenomen) moties hierover. Met deze 
nieuwe motie vragen wij een nog meer integrale aanpak als het gaat om de sanitaire 
voorzieningen bij recreatiegebieden. Ook kan het college deze motie zien als steun voor de 
gevaren koers op dit punt. 

Het college heeft eerder een aangenomen motie (M101/2019) afgedaan als afgehandeld. 
Maar de indieners van deze nieuwe motie missen daar toch concrete doelen bij. We missen 
vooral het antwoord op de fundamentele vraag; Waarom is het algehele waarderingscijfer 
voor sanitair zo opvallend laag vergeleken met de rest? M101/2019 vroeg om een 
inventarisatie, die heeft het college dan ook gegeven. Maar de vervolgstappen blijven uit als 
het gaat om het stellen van concrete doelen. 

Vanuit het ambtelijk apparaat wordt aangegeven dat er n.a.v. M101/2019 blijvend aandacht 
wordt gegeven aan toiletten in openbare ruimte, dus ook recreatiegebieden. Ook stellen zij 

1 https://www.provincie-utrecht.nl/sites/default/files/2023-
02/Bezoekersonderzoek%20recreatiegebieden%20Utrecht%202023.pdf 
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dat de subsidieverordening van de provincie de mogelijkheid biedt om voor het plaatsen van 
een toilet een subsidie te krijgen. De indieners van deze moties zouden dan ook graag zien 
dat deze subsidieverordening meer onder de aandacht wordt gebracht bij relevante partners 
in onze provincie. 
 
Beoogd effect 
De indieners van deze motie beogen een meer integraal gesprek als het gaat om de sanitaire 
voorzieningen bij recreatiegebieden. Op termijn hopen wij dat er concrete plannen liggen om 
het aantal toiletten, urinoirs en verschoontafels bij dergelijke gebieden uit te breiden en dat 
het waarderingscijfer op dit punt bij een volgend bezoekersonderzoek substantieel is 
gestegen. 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
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